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Algemene vragen 
Partij Vraag  

nr 
Prog Vraag 

ChristenUnie 1 Alg.  
(pag. 
6/22) 

Vraag: Kosten verbonden partijen:   
“De kosten zijn beperkt beïnvloedbaar en worden onvoldoende 
gecompenseerd”.  

- Wat is het aandeel ( %)  van alle gezamenlijke verbonden 

partijen in de totale begroting? 

 
Antwoord: O.b.v. de begroting 2024 maakt de totale bijdragen aan 
Gemeenschappelijke Regelingen 8,5% uit van de totale begroting 2024 
 

- Op welke manier wordt ( beperkte) invloed uitgeoefend? 

 
Antwoord: Door kritisch naar de (meerjaren) begrotingen van de GR-en te 
kijken en hierover het gesprek aan te gaan. 
 

ChristenUnie 
 
 

2 Alg. 
(pag. 7) 
 

Vraag: Platteland: 
Wat wordt concreet gerealiseerd om de ecologische voetafdruk te 
verminderen? 
 
Antwoord: 
Wij sluiten aan bij landelijke en provinciale regelgeving over bijvoorbeeld 
stikstofreductie en gewasbeschermingsmiddelen.    
 

ChristenUnie 
 

3 Alg. 
(pag. 8) 

Vraag: Vooruitblik: 
Komen nog veel grote thema’s aan. Gaat dat lukken gelet op wat nu al 
doorgeschoven wordt? 
 
Antwoord: 
Vanuit Rijksontwikkelingen en de komst van het nieuwe kabinet is de 
verwachting dat er nieuwe prioriteiten gesteld gaan worden. Dit kan 
leiden tot nieuwe grote thema’s. Voor datgene waar wij invloed op 
kunnen hebben is de verwachting dat dit goed opgepakt kan worden. 
Voor datgene waarvoor dit niet geldt is op dit moment nog niet te zeggen 
of en hoe een en ander opgepakt kan worden.  
 

ChristenUnie 
 

4 Alg. 
(pag. 8) 

Vraag: Opvanglocaties asielzoekers en Oekraïners:  
Ambitie wordt als budgetneutraal gepresenteerd. In hoeverre is de 
reservering uit resultaat 2023 hierbij nodig? 
 
Antwoord: 
De personele kosten worden uit de reguliere middelen voor de opvang 
van Oekraïense vluchtelingen gedekt. De reserve Vluchtelingen is onder 
andere bedoeld voor de onzekerheden met betrekking tot de realisatie en 
exploitatie van opvangvoorzieningen voor asiel, Oekraïense vluchtelingen 
en statushouders. Het rijk biedt vooralsnog geen zekerheid met 
betrekking tot de financiering van de opvang voor de langere termijn. Er 
is eveneens geen duidelijkheid over de door het rijk te hanteren omvang 
van opvanglocaties, De aangekondigde maatregelen op het terrein van 
asiel en migratie vanuit het Hoofdlijnenakkoord versterken de 
onzekerheid binnen het opvanglandschap. We kunnen ons voorstellen 
dat voor de realisatie van nieuwe opvangvoorzieningen een beroep 
gedaan moet worden op de reserve. 
 

ChristenUnie 
 

5 Alg. 
(pag. 8) 

Vraag: IHP:  
Laatste prognoses laten flinke kostenstijgingen zien ten opzichte van 
2021. Jaarlijkse kapitaallasten 1 tot 1,5 mln. met onderliggende 
investering van 52 + 10 = 62 mln. Conform uitgangspunten nota reserves 
en voorzieningen is het van belang hiervoor te reserveren. 
Hoe ziet de verwachte financiering van deze investering er uit ( EV / VV)?   
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

 
Antwoord:  
Het is te vroeg om deze vraag te beantwoorden. Zo zijn bijvoorbeeld de 
financieringsvorm en de hoogte van de investering is nog niet bepaald 
Ook de verwachte verhouding van financiering is op dit moment nog niet 
vastgesteld. Dit komt met name omdat deze sterk afhankelijk is van de 
tijd waarin de daadwerkelijke investering gedaan zal worden. De 
rentestand voor de aantrekking van vreemd vermogen en de algemene 
staat van de gemeentelijke begroting zullen ook van invloed zijn op de te 
nemen beslissing. 
 
Vraag: 
Wat is de gewenste hoogte van de betreffende reserve? Wanneer wordt 
deze stand bereikt? Wordt met de uitvoering van IHP gewacht totdat 
gewenste financieringsmix ( EV/VV) is bereikt? 
 
Antwoord: 
De gewenste hoogte van de reserve is afhankelijk van twee factoren. Ten 
eerste de totale investering en ten tweede de rentecomponent van de 
kapitaallasten. Binnen de huidige berekening zou dit betekenen dat de 
reserve een bedrag van bijna 79 mln. zou moeten omvatten. Dit bedrag 
zou over de gehele looptijd van het IHP uit de reserve kunnen worden 
onttrokken ter dekking van de kapitaallasten. Omdat een dergelijk bedrag 
moeilijk te bereiken is voor de gemeente wordt de reserve naar rato 
toegepast. Dit betekent grofweg dat een reserve van 7,9 mln. jaarlijks 
10% van de kapitaallasten van het IHP kan dekken. Daarom is een 
goedgevulde reserve van groot belang, een concreet doel is echter nog 
niet gedefinieerd. 
 

ChristenUnie 
 
 

6 Alg. 
(pag. 9) 
 

Vraag: Lijst grote projecten:  
Waarom vallen projecten als structurele opvanglocatie  asielzoekers, de 
volgende fases van het centrumplan Dalfsen,  de burg. Backxlaan of 
harmonisatie Kulturhusen  niet onder grote projecten?  
 
Antwoord: 
Deze projecten zijn nog niet opgenomen in de PPN omdat er nu 
onvoldoende duidelijkheid is wanneer deze projecten tot uitvoering 
komen en wat de financiële impact daar van is. De eerste 
voorbereidingen voor deze grote projecten zijn wel gestart. De structurele 
opvanglocatie valt onder de door de raad ingestelde reserve asielopvang 
 
Vraag: 
Er staat in de laatste zin een verwijzing naar een verwijzing naar “overige 
projecten”  Welke overige projecten wordt op gedoeld? 
 
Antwoord: 
Bij overige projecten worden de vervangingsinvesteringen voorkomende 
uit het MJOP bedoeld. Deze investeringen leiden tot projecten. Het MJOP 
komt eind 2024 richting uw Raad ter vaststelling. 
 

 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 1 Alg.  
(pag.3) 

Vraag: Leeswijzer 
Juiste stelling dat de meicirculaire gemeentefonds 2025 nog niet 
verwerkt is, maar neem aan dat dat in ieder geval 2024 moet zijn? 
Anders hebt u wel een erg vooruitziende blik en zouden wij die van 2025 
ook graag zien. 
 
Antwoord: 
Terechte opmerking, dit moet inderdaad 2024 zijn. 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 
 

2 Alg 
(pag. 4) 
 

Vraag: Bestuurlijke inleiding: 
In het hoofdlijnenakkoord van het nieuwe kabinet in spe lijkt de financiële 
basis van de PPLG te verdwijnen. Wat zijn hiervan de gevolgen voor de 
sectoren die hier onder vallen, en de ambities die wij als gemeente 
hebben voor het platteland? Kunnen we hier dan nog op inzetten? 
 
Antwoord: 
Gedeputeerde Staten heeft Provinciale Staten per brief geïnformeerd 
over de gevolgen van het hoofdlijnenakkoord voor het PPLG. Deze brief 
is via deze link te vinden. Voor wat betreft de gemeentelijke ambities, die 
buiten de Rijksdoelstellingen en provinciale doelstellingen vallen, is het 
aan de gemeente om de financiële middelen te organiseren.  
 

Gemeentebelangen 
 

 

3 Alg 
(pag. 5) 

Vraag: De samenhang verandert: 
U schrijft hier over een aantal ontwikkelingen die de afgelopen tijd urgent 
zijn geworden en dit in de toekomst zullen blijven. Welke ontwikkelingen 
doelt u hierop? 
 
Antwoord 
Hiermee worden de ontwikkelingen bedoeld die in de tekst eronder zijn 
aangehaald. Het zijn (bovenlokale) thema’s die invloed hebben op beleid 
en taken van ons als gemeente. Voorbeelden zijn: spanningen en 
conflicten in de wereld, bestaanszekerheid en digitalisering. 
 

Gemeentebelangen 
 
 

4 Alg 
(pag. 5) 
 

Vraag: Nieuwe bestuurlijke realiteit: 
Nieuw landelijk bestuur heeft direct impact voor Dalfsen o.a. op thema 
energie. In hoeverre kan de gemeente hierop anticiperen ter voorkoming 
dat de ambities/afspraken voor het behalen van de klimaatdoelen niet 
gehaald worden? (In geval van versobering subsidies vanuit het Rijk 
t.b.v. de energietransitie/warmtetransitie). Zijn er dan nog voldoende 
financiële middelen beschikbaar? 
 
Antwoord: 
Voor een groot deel wordt de ambitie, en concreet het behalen van 
klimaatdoelstellingen, bepaald door landelijk en provinciaal beleid. Een 
voorbeeld is de provincie die regie heeft genomen in het windbeleid. 
Maar dat betekent niet dat we op lokaal niveau geen voortgang kunnen 
boeken. Overigens is het nog de vraag in hoeverre klimaatsubsidies door 
het nieuwe kabinet zullen worden versoberd. Hiervoor moeten we de 
uitwerking van het Regeerprogramma afwachten. Voor de komende 
jaren zijn voor de uitvoeringstaken van gemeenten diverse rijksmiddelen 
toegekend en deels overgemaakt zoals de CDOKE-en SPUK-gelden. 
 

Gemeentebelangen 
 
 

5 Alg 
(pag. 5) 
 
 

Vraag: Nieuwe bestuurlijke realiteit: 
Instrument Regiodeal, in hoeverre is Dalfsen in staat voldoende 
ambtelijke inzet hiervoor vrij te maken om daadwerkelijk project(en) 
gefinancierd te krijgen via Regiodeal mbo nationale/Europese fondsen? 
 
Antwoord: 
Voor het indienen van projecten maken we zoveel als mogelijk gebruik 
van bestaande samenwerkingsverbanden, zoals de vorige keer ook is 
gedaan. Voor het Vechtdal wordt bijvoorbeeld opnieuw gewerkt aan een 
gebiedsarrangement, die met de partners van Ruimte voor de Vecht 
wordt samengesteld. Op deze manier worden de krachten gebundeld en 
benodigde capaciteit verdeeld over partners. Qua type projecten wordt 
vooral gekeken naar ambities die de gemeente al had, maar waar nog 
geen, of onvoldoende, middelen voor beschikbaar is. Daarnaast wordt 
aangesloten bij initiatieven van regionale partners die niet 
geprogrammeerd waren maar wel waardevol zijn voor onze gemeente. 
 
 
 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Foverijssel.notubiz.nl%2Fdocument%2F14206270%2F1&data=05%7C02%7C%7Cbd783646b7024ae1890008dc9694ad21%7C512dc3ee1ce341ba816e1f5bb18ffef0%7C0%7C0%7C638550812506377757%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=9HcP%2BX6dIQ%2BnjurlKMRc9Q%2F2Oa2iq4XC%2Bts5mmxXttM%3D&reserved=0
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 

6 Alg. 
(pag. 6) 

Vraag:  
Versterken van de organisatie: 
Welke extra stappen zijn dan nodig om de organisatie verder te 
versterken? Zijn dit met name toevoegen FTE, of zijn er slimmere 
manieren te bedenken 
 
Antwoord: 
Zie het antwoord op vraag 24 van de ChristenUnie. 
 

Gemeentebelangen 
 
 

7 Alg 
(pag. 7) 
 

Vraag: Tussentijdse evaluatie – Wonen: 
Heeft Dalfsen een doelstelling voor een minimaal en maximaal te 
bouwen woningen? 
 
Antwoord: 
In de huidige woonvisie is opgenomen dat er 120 woningen per jaar 
worden toegevoegd gedurende de looptijd van de visie (2019-2024) door 
nieuwbouw, functieverandering, splitsing etc. Over de periode 2019-2023 
zijn gemiddeld 148 woningen toegevoegd (zie ook Woonupdate 003). 
 
Een hard minimum of maximum is voor woningbouwproductie geen 
werkbare doelstelling. Door projecten fluctueert het per jaar vaak enorm. 
Daarom wordt gekeken naar het meerjarig gemiddelde. 
 

Gemeentebelangen 
 
 

8 Alg 
(pag. 7) 
 

Vraag: Tussentijdse evaluatie - Wonen 
Na het schrijven van de PPN kwam defensie met een mogelijk plan voor 
een munitiedepot. Welk effect geeft dat de komende jaren voor mogelijke 
vertraging inzake woningbouw? En zijn er nog andere gevolgen door 
deze interesse van defensie? 
 
Antwoord: 
Dalfsen is een van de acht zoekgebieden voor grootschalige opslag van 
munitie. Over de eventuele impact en gevolgen hiervan op andere 
plannen (bijvoorbeeld op gebied van woningbouw)  valt nog niets te 
zeggen. 
 

Gemeentebelangen 
 
 

9 Alg 
(pag. 7) 
 

Vraag: Tussentijdse evaluatie - onze veerkracht 
M.b.t. energiearmoede is in beeld of de investering deze te bestrijden 
afdoende is? En in hoeverre heeft Dalfsen nog voldoende veerkracht 
door te gaan met het bestrijden van de energiearmoede? 
NB de tijdelijke landelijke regeling noodfonds energie is in 2024 voortijdig 
gesloten vanwege overtekening van het beschikbare budget. 
 
Antwoord: 
Op dit moment zijn er ruim voldoende (rijks-)middelen om inwoners die 
zich melden met (energie)armoede financieel te helpen. De doelgroep is 
verbreed: alle inwoners die financiële problematiek ervaren kunnen zich 
melden (en niet alleen als deze is veroorzaakt door stijgende 
energielasten). Er is een structurele samenwerking tussen de domeinen 
Samenleving en Ruimte opgezet om inwoners beter te bereiken en op 
meer terreinen te helpen. Dankzij de vroegsignalering vanuit 
schuldhulpverlening kunnen we ook actiever inwoners direct benaderen. 
We hebben tot nu toe geen signalen gekregen dat inwoners in grote 
problemen zijn gekomen en daarmee niet geholpen zijn. Samenvattend: 
die veerkracht is en blijft aanwezig.  
NB. de tijdelijke landelijke regeling noodfonds energie is in 2024 
voortijdig gesloten vanwege overtekening van het beschikbare budget. 
 
 
 
 
 
 

https://ris.dalfsen.nl/Raadsinformatie/Raadsmemo-Woonupdate-003-20240624.pdf
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 
 

10 Alg 
(pag. 8) 
 

Vraag: We zetten goede stappen…….: 
Wanneer kunnen we evaluatie pilot gebiedsverbinders tegemoet zien? 
 
Antwoord: 
De pilot gebiedsverbinders wordt momenteel geëvalueerd. De resultaten 
van de evaluatie worden na de zomer van 2024 verwacht en daarna 
gedeeld met de raad.  
 

Gemeentebelangen 11 Samen 
Leven 
(pag. 8) 
 
 

Vraag: Uitwerken IHP: Wanneer kunnen we deze voorstellen van het 
college behandelen? 
 
Antwoord: 
U ontvangt op korte termijn een raadsmemo met betrekking tot de 
procesvoortgang van het IHP. Het streven is om de locatiekeuze 
Nieuwleusen in oktober aan uw raad voor te leggen. Bij voorstellen voor 
Dalfsen en Lemelerveld zijn we mede afhankelijk van andere partijen. 
 

 
  



7 
 

 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

VVD 1 Alg.  
(pag. 5) 

Vraag:  
Nieuwe bestuurlijke realiteit 
Hoewel de PPN de energietransitie als een belangrijk thema benoemt, 
ontbreken concrete plannen en maatregelen om deze transitie te 
realiseren. Wat kunnen we op dit gebied verwachten? 
 
Antwoord: 
Concrete plannen op het gebied van Duurzaamheid zijn bijvoorbeeld het 
aardgasvrij maken van de gebouwde omgeving (wijkplannen in 
samenwerking met de netbeheerder) en het faciliteren van grootschalige 
energieopwekking (Dalfserveld West), elektrische mobiliteit te stimuleren 
(laadvisie). Daarnaast wordt gewerkt aan het opstellen van beleid voor 
het aanjagen van de circulaire economie bij inwoners en ondernemers. 
 

VVD 2 Alg. 
(Pag. 6) 

Vraag:  
Onzeker financieel meerjarenperspectief 
Hoe is de gemeente voorbereid op eventuele wijzigingen in de 
financiering vanuit het Rijk? 
 
Antwoord: 
De ontwikkelingen van het gemeentefonds zijn een vast onderdeel van 
de risico-inventarisatie en maken dus onderdeel uit van het 
weerstandsvermogen van de gemeente. Wij houden bij de berekening 
van het weerstandsvermogen dus rekening met eventuele wijziging in de 
bijdragen van het Rijk. 
 

VVD 3 Alg. 
(Pag. 6) 
 

Vraag:  
Onzeker financieel meerjarenperspectief 
Zijn er scenario’s uitgewerkt voor zowel positieve als negatieve financiële 
uitkomsten? 
 
Antwoord: 
Positieve financiële uitkomsten zullen ingezet worden ter dekking van het 
negatieve begrotingssaldo. De uitkomsten van de PPN laten een negatief 
begrotingssaldo zien, dit in overeenkomst met het begrotingsadvies van 
de VNG. Echter intern zijn we al bezig met scenario’s op te stellen voor 
eventuele ombuigingen mochten er geen aanvullende middelen vanuit 
het Rijk beschikbaar komen. 
 

VVD 4 Alg.  
(pag. 7) 

Vraag: 
Tussentijdse evaluatie - Inwonerbetrokkenheid 
De gemeente werkt nu met gebiedsverbinders en -wethouders. Wat zijn 
de ervaringen tot nu toe? Helpt dit? En waar merken we dit aan? Lijkt het 
erop dat dit uitpakt zoals we voor ogen hadden? 
 
Antwoord: 
Binnen de pilot experimenteren we en leren we op het gebied van 
inwonerbetrokkenheid. We zien positieve uitkomsten, onder andere in de 
samenwerking met- en betrokkenheid van inwoners. Ook leren we waar 
ruimte is voor ontwikkeling en verbetering. Momenteel wordt de pilot 
gebiedsverbinders geëvalueerd. De uitkomsten van de evaluatie zijn na 
de zomer bekend en zullen dan gedeeld worden met de raad. Op basis 
hiervan wordt het vervolg bepaald.  
 

VVD 5 Alg.  
(pag. 9) 
 

Vraag: 
Ontwikkelingen en Opgaven 2025 - 2028 
Hoe worden lopende en geplande projecten beïnvloed door de financiële 
onzekerheden? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Antwoord: 
Vooralsnog hebben de financiële onzekerheden nog geen invloed op de 
lopende en geplande projecten.  
 

VVD 6 Alg.  
(pag. 9) 
 

Vraag: 
Ontwikkelingen en Opgaven 2025 - 2028 
Zijn er bijvoorbeeld projecten die op de lange baan worden geschoven of 
opnieuw worden bekeken? 
 
Antwoord: 
Dit is nog niet aan de orde. Uiteraard wordt voor de start van een project 
altijd getoetst of het betreffende project zinvol en noodzakelijk is. 
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Samen Wonen  
 
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

CDA 1 Samen 
Wonen 
(pag. 11) 

Vraag:  
Uitbreiding capaciteit versnellen woningbouw:  
Er worden extra fte ingezet om de versnelling vorm te geven. Wat wordt 
de taak van deze extra ambtelijke capaciteit en waaraan kunnen wij dat 
straks zien? 
 
Antwoord: 
Vanuit onder meer de Wet Regie Volkshuisvesting (“Regiewet”, 
momenteel nog in behandeling), de Nationale Woon- en Bouwagenda, de 
provinciale prestatieafspraken en de regionale woondeals wordt getracht 
meer regie op en tempo in het realiseren van (betaalbare) woningen te 
krijgen. Dit leidt bij gemeenten tot veel nieuwe en extra taken en 
werkzaamheden. Hiervoor is de gevraagde capaciteit nodig. Het 
uiteindelijke resultaat is uitvoering geven aan de (wettelijke) taken die 
volgen uit de wetten en afspraken.  
 

CDA 2 Samen 
Wonen 
(pag. 10) 

Vraag; 
Leges omgevingsvergunningen:  
In hoeverre is er al een beeld te geven van de leges(kosten) voor 
vergunningen onder de Omgevingswet? Is het reëel een deel van de 
kostenstijging binnen dit systeem op te vangen? 
 
Antwoord: 
Er is niet zozeer sprake van een kostenstijging. De VTH-taken blijven 
vanuit beleidsneutraliteit bestaan, echter staat hier minder vergoeding 
tegenover als gevolg van de verschuiving van legesgenererende- naar 
meldingsplichtige taken (waarvoor geen leges mogen worden geheven). 
De meicirculaire over 2024 geeft aan dat de gemeente Dalfsen voor een 
bedrag van € 190 k wordt gecompenseerd voor de uitvoeringskosten 
omgevingswet. 
 

CDA 3 Samen 
Wonen 
(pag. 12) 

Vraag: 
Gebiedsprocessen PPLG:   
Een incidenteel bedrag van 50000,- voor de komende 3 jaar. Waar wordt 
de 50000,- precies voor ingezet?  
 
Antwoord: 
Er wordt verwacht dat de komende jaren verschillende gebiedsprocessen 
vanuit het PPLG gestart worden, vaak op initiatief van agrariërs. Het is 
primair de taak van de provincie om deze processen te financieren. Het 
kan echter voorkomen dat er vanuit de gebiedsprocessen een verzoek 
komt voor kleine ondersteuningsvragen, bijvoorbeeld vanuit facilitaire 
zaken of het inzetten van bepaalde kennis. Dat kan daaruit worden vanuit 
dit budget. 
Daarnaast kunnen uit de verkenningen die gedaan worden in het kader 
van deze gebiedsprocessen, koppelkansen voor gemeentelijke ambities 
of opgaven in beeld komen. Op het gebied van leefbaarheid bijvoorbeeld. 
Wanneer het gaat om relatief kleine koppelkansen, kunnen die ook 
hiermee gefinancierd worden. Voor grote, kostbare koppelkansen zullen 
wij apart budget vragen indien nodig.  
 

CDA 4 Samen 
Wonen 
(pag. 12) 

Vraag: 
Uitbreiding begraafplaats Nieuwleusen:  
Bij de programmabegroting 2024-2027 werd aangegeven dat een 
integrale visie op de begraafplaatsen in 2024 staat geagendeerd. Wat is 
de huidige stand van zaken met betrekking tot deze visie en zijn er meer 
investeringen te verwachten? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Antwoord: 
We zijn gestart met het proces om te komen tot een integrale visie op 
begraafplaatsen. We verwachten u de visie begin 2025 aan te kunnen 
bieden en informeren u tussentijds over de stand van zaken, het proces 
en de onderwerpen die een plek krijgen in de visie. We verwachten meer 
investeringen, zoals bij voorbeeld voor het columbarium op begraafplaats 
Welsum. 
 

 
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

ChristenUnie 
 

7 Samen Wonen 
(pag. 10) 

Vraag: Nadeel van leges vermindering door omgevingswet:  
Maar minder vergunningen levert toch ook minder werk op. Waar valt 
naast het voordeel van minder advieskosten het voordeel voor de eigen 
organisatie? 
 
Antwoord: 
De Omgevingswet brengt naast een verschuiving van legesgenererende 
taken naar meldingsplichtige taken (waarvoor geen leges mogen worden 
geheven) ook nieuwe taken, zoals het beoordelen en administratief 
afhandelen van meldingsplichten (o.a. Wet kwaliteitsborging) en 
informatieplichten. 
Minder advieskosten betekent in dit geval geen voordeel, omdat 
hiertegenover ook minder leges kunnen worden berekend. Advieskosten 
worden een op een doorberekend naar de klant. Kosten en baten staan 
met elkaar in evenwicht. De meicirculaire over 2024 geeft aan dat de 
gemeente Dalfsen voor een bedrag van € 190 k wordt gecompenseerd 
voor de uitvoeringskosten omgevingswet. 
 

ChristenUnie 
 

8 Samen Wonen 
(pag. 11) 

Vraag: Hogere indexatie kosten wegenonderhoud:  
Een hogere indexatie zal voor meerdere posten gelden. Wordt dit overal 
doorgevoerd?  Waarom wel/niet? 
 
Antwoord: 
Er wordt een standaard indexatie toegepast op de begrotingsbedragen. 
Voor een aantal werkzaamheden zijn echter veel hogere indexaties 
noodzakelijk. Juist bij civiele werkzaamheden is dit het geval.  
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 

 

12 Samen 
Wonen 
(pag. 10) 
 
 

Vraag: Autonome ontwikkelingen/ OD IJsselland: 
Aan welke structurele (financiële) impact moeten we denken vanaf 
2026. En om welke type milieuschade gaat dit en in hoeverre zijn deze 
anders dan de huidige milieuschade? 
 
Antwoord: 
Als gevolg van diverse landelijke onderzoeksrapporten over de 
effectiviteit van toezicht en verschillende milieu-incidenten bij Tata Steel 
en Chemelot is de commissie Van Aartsen ingesteld. De commissie 
concludeerde dat het stelsel van vergunningverlening, toezicht en 
handhaving (VTH) milieuwetgeving nog steeds onvoldoende 
functioneert (gefragmenteerd en vrijblijvend). Vooral de 
omgevingsdiensten kunnen hun taak niet goed uitvoeren.  
  
De commissie vindt het noodzakelijk dat het toezicht en de handhaving 
beter moet om meer milieuschade in de toekomst te voorkomen. De 
commissie spreekt daarbij over het gevolg dat lucht, water en bodem 
meer verontreinigd raken en de volksgezondheid meer te verduren 
krijgt. De commissie heeft 10 aanbevelingen opgesteld die door het 
landelijk interbestuurlijk programma (IBP) ‘Versterking VTH-stelsel’ 
worden uitgewerkt en worden ingevoerd. Eén belangrijke pijler daarin is 
de omgevingsdiensten robuuster krijgen zodat zij beter in staat zijn om 
de taken adequaat te uitvoeren en daarmee verdere milieuschade te 
voorkomen. Er zijn normen en eisen geformuleerd waaraan iedere 
omgevingsdienst moet voldoen. Deze gaan bijvoorbeeld over een 
minimale omvang van de organisatie en van de beschikbare 
deskundigheden maar ook over voldoende aandacht voor innovatie en 
samenwerking.  
  
De Omgevingsdienst IJsselland is langs de lat gelegd van de landelijke 
eisen met de conclusie dat de dienst momenteel niet robuust is. De 
Omgevingsdienst heeft o.a. te weinig menskracht om de VTH-taken 
adequaat uit te voeren, zowel volgens de landelijke normen als het door 
de gemeenten en provincie vastgestelde beleid. Samen met de 
gemeenten en provincie werkt de Omgevingsdienst aan een 
ontwikkelplan om meer robuust te worden. De mogelijk te nemen 
stappen en maatregelen worden uitgewerkt waarbij uiteraard ook de 
financiële impact aan de orde is van bijvoorbeeld investeren in passend 
toezicht en handhaving, opleiding van medewerkers en vergroten van 
ontwikkelkracht van de organisatie. 
 

Gemeentebelangen 
 

 

13 Samen 
Wonen 
(pag. 10) 
 
 

Vraag: Bestuurlijke afspraken: 
Loopt het proces om in 2025 een centrummanager aan te stellen op 
schema? 
 
Antwoord: 
We hebben een Kwartiermaker centrum aangesteld om samen met de 
ondernemers te verkennen hoe we het centrummanagement in de 
toekomst gaan organiseren.  
 
De Kwartiermaker heeft in overleg met Ondernemend Dalfsen een 
Taskforce ingesteld. De Taskforce bestaat uit een tiental ondernemers 
die de ondernemers vertegenwoordigen in het gesprek over een aantal 
concrete onderwerpen zoals de Detailhandelsstructuurvisie, het 
Verkeersplan Klimaatwinkelstraat en het Beeldkwaliteitsplan Centrum. 
Door deze wijze van werken ontdekken we welke vorm van 
samenwerken het beste bij Dalfsen past. Dat kan zijn dat er een 
centrummanager wordt aangesteld of dat we binnen bestaande 
structuren op andere wijze kunnen samenwerken. We hopen daar in 
samenspraak met Ondernemend Dalfsen in Q4 definitief een voorstel 
voor gereed te hebben. 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 

 

14 Samen 
Wonen 
(pag. 11) 
 
 

Vraag: Stijging organisatorische kosten Veiligheidsregio: 
U schrijft hier over een groter verloop onder het vrijwillig 
brandweerpersoneel. Hoe is de situatie in het bijzonder bij de posten in 
Dalfsen? 
 
Antwoord: 
Het verloop onder vrijwillig brandweerpersoneel in Dalfsen wijkt niet af 
van het regionaal en landelijk beeld van verloop. Door toename in 
functie-eisen, maar ook door individualisering in de maatschappij, 
maken vrijwilligers andere keuzes en liggen langdurige 
dienstverbanden niet meer voor de hand. Hierdoor bedraagt de 
gemiddelde aanstellingsduur van een brandweervrijwilliger op dit 
moment ca. 10 jaar, dit in tegenstelling tot de langdurige 
dienstverbanden in de voorgaande decennia. Bij de drie posten in de 
gemeente Dalfsen samen gaat het om vier personen die het afgelopen 
jaar om verschillende redenen gestopt zijn. Het is steeds gelukt om de 
vacatures weer op te vullen en de ploegen op sterkte te houden, 
dankzij regionale wervingsacties, maar ook dankzij de mede door de 
eigen brandweerploegen georganiseerde (en zeer druk bezochte) 112-
dagen. 
 

Gemeentebelangen 
 

 

15 Samen 
Wonen 
(pag. 12) 
 
 

Vraag: Uitbreiding begraafplaats Nieuwleusen: 
U schrijft hier een investering te willen doen van 800.000 euro. Nu zijn 
er in de gemeente begraafplaatsen bekend die op andere wijze ruimte 
hebben gecreëerd. (Ruiming na contract afloop) Hebt u dit in 
Nieuwleusen ook overwogen? 
 
Antwoord: 
We zijn gestart met het proces om te komen tot een integrale visie op 
begraafplaatsen. In de visie zal ook aandacht besteed worden aan hoe 
om te gaan met graven na afloop van de grafrechten. 
 

Gemeentebelangen 
 

 

16 Samen 
Wonen 
(pag. 12) 
 
 

Vraag: Uitbreiding formatie duurzaamheidsopgaven: 
Nieuw landelijk bestuur 2024, heeft deze mogelijk impact op het 
beschikbaar stellen van de (langjarige) CDOKE-gelden? 
 
Antwoord: 
Dat is niet waarschijnlijk. In de rijksbegroting zijn de CDOKE-gelden 
voor de komende jaren vastgelegd. Bezuiniging lijkt niet aan de orde.  
In het hoofdlijnenakkoord is een ministerie voor Klimaat en groene 
Groei opgenomen waar het ingeslagen landelijke klimaatbeleid wordt 
voortgezet. Op een aantal onderdelen en taken zal mogelijk wel 
verandering plaatsvinden zoals meer aandacht voor kernenergie. 
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Samen Leven  
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

CDA 5 Samen 
Leven 
(pag.15) 

Vraag: Toename in aantallen en complexiteit zorgvragen WMO:  
Een groot vraagstuk waarvan wij pas met de begroting een concretere 
duiding kunnen verwachten. Bestaat er de mogelijkheid dat er nu al 
inwoners tussen wal en schip raken? Ook bij het aantal oplopende 
casuïstieken als het gaat om dreigende dak en thuisloosheid? 
 
Antwoord: 
Die mogelijkheid is altijd aanwezig, maar de complexiteit heeft dit niet 
vergroot. Er is een goede netwerksamenwerking tussen partijen in de 
gemeente, waardoor er op signalen adequaat gereageerd kan worden. Een 
voorbeeld hiervan is het convenant schuldhulpverlening, welke zorgt voor 
een goede line up van partijen, zowel professioneel als vanuit het voorveld. 
 

CDA 6 Samen 
Leven 
(pag. 16) 

Vraag: Aanpak geldzorgen, armoede en schulden:  
Mooi om te lezen dat er extra middelen beschikbaar komen, wordt dit in 
eigen beheer gedaan of worden er externen ingezet? 
 
Antwoord: 
Dit wordt in eigen beheer gedaan. 
 

CDA 7 Samen 
Leven 
(pag.17) 

Vraag: Huisvesting Agnieten College:  
In een eerdere raadsmemo (Stand van zaken deelprojecten IHP primair 
onderwijs, 2023) is het streven aangegeven om gelijktijdig met toekomst 
primair onderwijs (IHP Nieuwleusen) perspectief voor het Agnieten College 
te schetsen. Is dit nog steeds de verwachting bij het voorstel dat we als 
raad najaar 2024 behandelen? 
 
Antwoord: 
Ja, dat is nog steeds het uitgangspunt. 
 

CDA 8 Samen 
Leven 
(pag.17) 

Vraag: Taalonderwijs en internationale schakelklas: 
Nadeel PM structureel. Met de behandeling van een raadsmemo in april 
2023 is toegezegd dat de bestemmingsreserve van 772000,- (jaarrekening 
2022) in een uitvoeringsplan wordt gegoten wanneer de spreidingswet is 
aangenomen. Dit is ondertussen wetgeving, wordt er nu ook een 
uitvoeringsprogamma opgesteld? 
 
Antwoord: 
De opgaven voor realisatie en exploitatie van de opvangvoorzieningen voor 
asielzoekers, Oekraïense vluchtelingen, alsmede de huisvesting van 
statushouders worden op een programmatische wijze binnen onze 
gemeente opgepakt. Binnen dit programma worden de ambities bepaald en 
wordt uitvoering gegeven aan de wettelijke taakstellingen en moties vanuit 
uw raad (bijv. inzake de structurele opvang). 
 

 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

ChristenUnie 
 

9 Samen 
Leven  
(pag. 15) 
 

Vraag: Nadeel PM: 
In 2023 weer veel over op WMO en net als vorige jaren staat er ook nu een 
nadeel ingepland. Graag uitleg hierbij.   
 
Antwoord: 
Het overschot van middelen voor beschermd wonen (bij de 
centrumgemeente wordt jaarlijks in de vorm van vrijval uitgekeerd aan de 
regiogemeenten (in 2023 bedroeg dit € 800.000 voor Dalfsen). Het betreft 
hier incidentele middelen die derhalve niet als structurele dekking ingezet 
kunnen worden. 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

ChristenUnie 
 

10 Samen 
Leven  
(pag. 15) 
 

Vraag: Vergrijzing: 
“Als er niks gebeurd loop het  zorgsysteem helemaal vast in 2040” Voor 
Dalfsen extra relevant i.v.m. hoog aandeel inwoners 65+ . Daarom zetten 
we als gemeente in op preventie”. Worden door de gemeente, naast 
preventie,  nog andere maatregelen ontwikkeld om het latente probleem van 
het vastlopende zorgsysteem aan te pakken? 
 
Antwoord: 
Via het Integraal Zorg Akkoord en her Gezond en Actief Leven Akkoord 
i(IZA, GALA) zetten we strek in op preventie, gezondere leefstijl, maar ook 
op versterking van de samenwerking van organisaties, zodat het beroep op 
en de belasting van de zorg beperkt kan worden. Er wordt daarnaast op 
verschillende manieren gewerkt aan maatregelen. Bijvoorbeeld door middel 
van:  
- gesprekken bij 75+érs over het nu en de toekomst (Lang leve thuis),  
- indicatieloze dagbesteding, 
- de proeftuin Lemelerveld,  
- samenwerking met logeerhuis Sam op het gebied van ontlasting van 
mantelzorgers  
- en een experiment m.b.t. de inzet van zorgtechnologie. 
 

ChristenUnie 
 

11 Samen 
Leven (pag. 
15) 
 

Vraag: Opvang statushouders, asielzoekers, Oekraïners, arbeidsmigranten: 
Hoe wordt de impact op thema wonen (toegestane verblijfsduur 
recreatiewoningen) en op de thema’s zorg en veiligheid opgepakt? 
 
Antwoord: 
De opvang van asiel, Oekraïense vluchtelingen en opvang van 
statushouders wordt binnen de organisatie programmatisch opgepakt. 
Vandaaruit vindt steeds afstemming plaats met aanpalende 
beleidsterreinen, zoals wonen, zorg en veiligheid. Over het algemeen vindt 
opvang niet plaats in woningen. 
 

ChristenUnie 
 

12 Samen 
Leven (pag. 
16) 
 

Vraag: Mensen met psychische kwetsbaarheid / toename dak- en 
thuislozen:  
Hoe groot is deze groep en wat is de verwachte toename? 
 
Antwoord: 
Beide groepen laten zich w.b. concrete aantallen niet makkelijk lezen. Een 
te verwachten toename is gebaseerd op de vertaling van landelijke, 
regionale en lokale ontwikkelingen. Lange wachttijden voor toegang tot GGZ 
of Beschermd Wonen, beperkte instroom in GGZ-WLZ, te weinig passende 
woningen zijn aan te merken als belangrijke factoren Uit beschikbare 
gegevens is terug te lezen dat er een stijgende lijn is in het risico op angst- 
en depressiestoornissen bij inwoners van 18+. In de gemeente Dalfsen 
heeft 9% van de kinderen en 6% van de jongeren een hoog risico op 
psychosociale problematiek. 
 

ChristenUnie 
 

13 Samen 
Leven (pag. 
18) 
 

Vraag: Harmonisatie Kulturhusen: 
Afgelopen jaren is door de gemeente  meerdere keren financieel 
bijgesprongen in de exploitaties van de Kulturhuzen.  Hoe realistisch is een 
gezonde financiële exploitatie voor de Kulturhusen en in het verlengde, hoe 
realistisch is een privatisering? 
 
Antwoord: 
De gemeente is als gevolg van externe invloeden (stijging energiekosten en 
gevolgen covid) in de afgelopen jaren incidenteel financieel bijgesprongen. 
Dit is geen structureel beeld. Om de kosten voor huur van de gebruikers 
acceptabel te houden zal een structurele bijdrage van de gemeente 
(subsidie) in de exploitatie altijd nodig blijven. Dit is inherent aan de 
maatschappelijke taken van Kulturhusen. De harmonisatie van de 
Kulturhusen heeft tot doel om te komen tot een eenduidig, transparant en 
verklaarbaar model voor de subsidies van de Kulturhusen, De exploitaties 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

van de Kulturhusen zijn tot op grootboekniveau geanalyseerd. Een gezonde 
financiële exploitatie, met inzet van de gemeentelijke subsidie, is volgens 
deze analyse mogelijk. De kengetallen methodiek, die door de raad is 
vastgesteld, biedt ons en de Kulturhusen een duidelijk handvat om te sturen 
op de financiën 
 

 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 

17 Samen 
Leven 
(pag.14) 
 
 

Vraag: Toename werkenden vanuit de Participatiewet: 
Nadeel in 1jaar tijd van 114.000 naar 258.000 euro. Maar aan de 
andere kant zal bij een succesvolle begeleiding er ook kosten bespaard 
worden. Deze zijn niet te herleiden en verdwijnen in de exploitatie? 
 
Antwoord: 
Het nadeel loopt op van € 114.000 in 2025 naar €228.000 in 2028, dus 
in vier jaar tijd. In de berekening van het nadeel is al rekening gehouden 
met de kostenbesparing door (extra) vergoeding in de algemene 
rijksmiddelen en het BUIG. 
 

Gemeentebelangen 
 

18 Samen 
Leven 
(pag. 14) 
 
 

Vraag: Re-integratie: 
Dit is toch een structureel nadeel? En zijn die ook als zodanig 
meegenomen in de structurele lasten? 
 
Antwoord: 
Dit is inderdaad een structureel nadeel, dat meegenomen wordt in de 
structurele lasten voor re-integratie in de begroting. 
 

Gemeentebelangen 
 

19 Samen 
Leven 
(pag. 15) 
 
 

Vraag: Toename aantallen en complexiteit WMO 
Vanuit het Rijk is men voornemens om het abonnementstarief te 
herzien. Gaat men ook de koppeling aan de inkomensgrens hierin 
meenemen? 
 
Antwoord: 
Met de invoering van de inkomensafhankelijke eigen bijdrage wordt de 
hoogte van de eigen bijdrage bij alle maatwerkvoorzieningen afhankelijk 
van het inkomen. Deze wijziging gaat per 1 januari 2026 in. Hoe de 
nieuwe, inkomensafhankelijke eigen bijdrage er precies uit komt te zien 
wordt in de komende periode verder uitgewerkt. 
 

Gemeentebelangen 
 

20 Samen 
Leven 
(pag. 17) 
 
 

Vraag: Onderwijs: 
Wij nemen aan dat in de voorstellen die wij van u krijgen ook informatie 
is opgenomen van het verloop qua leerlingenaantallen? 
 
Antwoord: 
Ja, wij houden rekening met het huidige aantal leerlingen en actuele 
leerlingenprognoses en zullen u hierover ook informeren 
 

Gemeentebelangen 
 

21 Samen 
Leven 
(pag. 17) 
 
 

Vraag: Huisvesting Agnieten college: 
Is hier bovenop nog 1 tot 2,5 miljoen nodig of wordt deze locatie buiten 
beschouwing gelaten gezien die momenteel een andere functie vervult? 
 
Antwoord: 
De locatie Beatrixlaan 2 kan voor diverse doelen worden ingezet, Indien 
gewenst ook als tijdelijke onderwijslocatie met een beperkt aantal 
lokalen. Zie ook de beantwoording van vraag 7 CDA en vraag 11 GB 
 

Gemeentebelangen 
 
 

22 Samen 
Leven 
(pag. 18) 
 
 

Vraag: Kulturhusen: 
Hoe is SvZ in Hoonhorst? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Antwoord: 
De stuurgroep Hoonhorst (partners en gemeente) is samen met 
adviesbureau Onze Gebouwen een aantal modellen aan het verkennen 
over hoe we het Kulturhus in Hoonhorst op een duurzame wijze kunnen 
vormgeven. Op dit moment worden alle mogelijke scenario’s grondig 
onderzocht en is er nog geen definitieve keuze voor een model. 
Hierover vinden constructieve gesprekken plaats. 
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Samen Besturen, Samenwerken, Organiseren  
 
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

ChristenUnie 
 
 

14 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 20) 
 
 

Vraag: Regio Deal Regio Zwolle: 
Waarom leidt deelname aan de regio deal tot een aangekondigd nadeel? 
 
Antwoord: 
De Regio Deal biedt mogelijkheden om ambities te realiseren waar nu 
nog geen, of onvoldoende, middelen beschikbaar zijn. Voor deze 
projecten is op dit moment niet in alle gevallen budget opgenomen in de 
begroting. Vandaar het aangekondigde nadeel. Als er beeld is bij het 
precieze bedrag, dan zullen wij de budget vraag via de P&C cyclus aan 
u voorleggen. 
 

ChirstenUnie 
 

15 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 20) 
 
 

Vraag: AI en Data Governance 
AI heeft grote potentie om enorme stappen te zetten in  de operationele 
efficiëntie. Waarom wordt dit dan als een nadeel gepresenteerd? 
 
Antwoord: 
AI heeft inderdaad grote potentie om de operationele efficiëntie van onze 
kenniswerkers te verbeteren. Tegelijkertijd is het onzeker welke vlucht AI 
neemt en wat dit precies biedt en vraagt. Om deze reden kan niet zonder 
meer gezegd worden dat AI tot gevolg heeft dat er minder capaciteit 
ingezet kan worden. Het lijkt er echter wel op dat AI voordelen biedt, 
bijvoorbeeld op het gebied van kwaliteit.  
Voordat we van de voordelen van AI kunnen genieten dienen we eerst te 
investeren in technische en organisatorische maatregelen om de kansen 
te benutten, maar ook de risico’s te beheersen.  
 

ChirstenUnie 
 

16 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag.20) 
 

Vraag: Juridische advisering:  
Wordt voor de extra juridische capaciteit  samengewerkt met andere 
gemeentes =  kennis delen en ook kosten opleidingen delen? 
 
Antwoord: 
Er wordt regelmatig overlegd met collega’s van andere gemeenten en 
casussen worden indien mogelijk besproken om elkaar van advies te 
voorzien. Er wordt geen capaciteit uitgewisseld.  
 

ChirstenUnie 
 

17 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 21) 
 
 

Vraag: Wet Open Overheid: 
Hoeveel mensen hebben op grond van de WOO een beroep gedaan op 
informatie? 
 
Antwoord: 
In 2023 zijn er 22 WOO-verzoeken ontvangen en in 2024 zijn er tot nu 
toe 14 WOO-verzoeken ingediend. 
 

ChirstenUnie 
 

18 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 21) 
 
 

Vraag: Professionalisering inkoop: 
Waarom niet meer aanbestedingen en inkoop via ONS? 
 
Antwoord: 
SSC Ons levert o.a. ondersteuning voor Europese en complexe 
meervoudig onderhandse aanbestedingen. De interne inkoopactiviteiten 
vragen om meer coördinatie evenals de samenwerking en afstemming 
met SSC Ons. 
 

ChirstenUnie 
 
 

19 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 23) 
 

Vraag: Mobiliteitsregeling/en reiskostenvergoeding woon-werk: 
Hoezo geen woon-werk regeling, is toch algemene CAO voor 
gemeenten? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Antwoord: 
In de Cao Gemeenten is bepaald dat de werkgever een regeling kan 
vaststellen van de vergoeding van reiskosten woon-werkverkeer (Cao 
Gemeenten, artikel 3.22). Op dit moment is er geen sprake van een 
vastgestelde, algemeen geldende, regeling vergoeding reiskosten woon-
werkverkeer binnen gemeente Dalfsen. Medewerkers hebben de 
mogelijkheid om de fiscale ruimte aan reiskosten uit te ruilen tegen het 
opgebouwde IKB, wat de medewerkers een fiscaal voordeel oplevert. 
Een regeling vergoeding reiskosten woon-werkverkeer staat niet op 
zichzelf, er is een relatie met duurzaamheid ambities, hybride werken, 
bezetting, parkeerbeleid en het al dan niet stimuleren van vitaliteit. 
Vanuit modern & aantrekkelijk werkgeverschap is er een werkgroep 
samengesteld die op dit moment de mogelijkheden van een 
mobiliteitsregeling onderzoekt en uitwerkt rekening houdend met de 
thema’s aantrekkelijk werkgeverschap, duurzaamheid en vitaliteit.  
 

ChirstenUnie 
 

20 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 24) 
 
 

Vraag: Grotere bijdragestijging Dalfsen ONS:  
Andere  gemeenten hebben met gelijke  ontwikkelingen als Dalfsen te 
maken. Wat maakt dat de stijging bij Dalfsen hoger is? Wat doen wij 
anders? 
 
Antwoord: 
De bijdragestijging voor Dalfsen komt vooral door een grote 
personeelstijging en hiermee de toename van hardware en software 
zoals extra laptops en licenties. De deelnemers aan Ons groeien in 
ontwikkelen niet allemaal in hetzelfde tempo, waardoor ook de 
bijdragestijgingen verschillend uitvallen. Het gaat vooral om kosten voor 
onze eigen organisatie, niet voor de Ons-organisatie. 
 

ChirstenUnie 
 

21 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 28) 
 
 

Vraag: Financieel meerjarenperspectief: 
Waarom is gekozen voor een andere indeling van de PPN dan vorig jaar 
en waarom is daarbij in de tabel financieel beeld gekozen voor een 
ander opzet van de tabel? Dit komt de leesbaarheid en het maken van 
een vergelijking niet ten goede. 
 
Antwoord:  
Er is gekozen voor een compactere opzet waarbij de nadruk ligt op 
nieuw beleid en we ervoor hebben gekozen om het staande beleid in de 
begroting te verwerken.  
De tabel financieel beeld is een weergave van de berekening door 
Pauw/Inergy voor gemeenten maakt van de gevolgen van de 
voorjaarsnota van het Kabinet en is een aanvulling op hetgeen in de 
perspectiefnota van vorig jaar is gepresenteerd. De tabel in paragraaf 
2.2 Financieel meerjarenperspectief komt inhoudelijk overeen met de 
PPN van vorig jaar. 
 

ChirstenUnie 
 

22 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 28) 
 
 

Vraag: VNG-advies: 
“Bij een negatief meerjarenperspectief adviseert VNG om na te denken 
over maatregelen die de tekorten (deels) afdekken … maar niet in gang 
zetten”. Neemt de gemeente het VNG advies over?  Over welke 
maatregelen is/wordt nagedacht? 
 
Antwoord:  
Het College neemt het advies van de VNG over en heeft  reeds opdracht 
gegeven voor een inventariseren van mogelijkheden om de financiële 
tekorten in de komende jaren (deels) af te dekken. 
 

ChirstenUnie 
 

23 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 30) 

Vraag: Financiële mutaties: 
De financiële impact van de in Hoofdstuk 1  beschreven  autonome 
ontwikkelingen staan hier opgesomd, muv PM aankondigingen. Hoe is 
tot de opgenomen bedragen gekomen? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

 
 

 In hoeverre ligt aan van de opgenomen bedragen een realistische 
kostenopzet / begroting / contract ten grondslag? 
 
Antwoord:  
Aan alle opgenomen bedragen ligt een berekening ten grondslag die 
ambtelijk of door externe bureaus zijn opgesteld. 
 
Zoals hierboven vermeld, liggen aan alle bedragen berekeningen ten 
grondslag en zijn het derhalve realistische ramingen. 
 

ChirstenUnie 
 

24 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 30) 
 
 

Vraag: Financiële mutaties :   
50% van de structurele en incidente financiële mutaties (dat is voor 2025 
zo’n 1,2 mio) wordt veroorzaakt door  het programma “besturen”. Wat is 
de reden dat op dit beleidsveld zo’n grote afwijking wordt geconstateerd? 
Hoe wordt hierop gestuurd? 
 
Antwoord: 
De gemeente Dalfsen is een organisatie in ontwikkeling. Eind 2022 is er 
een Quick scan over en voor de organisatie uitgevoerd. Hieruit is onder 
andere gebleken dat op diverse plekken de basis in de organisatie niet 
op orde is. Hiervoor is investering nodig die financieel vooral terug te 
zien is in het programma “besturen”.  
Het gaat dan over opgaven als het op orde brengen van 
procesmanagement. Processen zijn te vaak verouderd. Daarnaast 
worden opgaven die om structuur vragen te veel ad hoc aangestuurd en 
aangepakt. Om dit te voorkomen heeft de ambtelijke organisatie de 
ambitie om het programmatisch- en projectmatig werken te 
professionaliseren. Dit heeft tot doel duidelijkheid in professen, taken en 
rollen en het verminderen van werkdruk en overbodige stappen in het 
proces.  
 
Om te werken aan het verbeteren van processen en om programmatisch 
en projectmatig te werken is formatie nodig. Juist om te voorkomen dat 
er in de toekomst nog meer formatie nodig is, immers de taken en de 
complexiteit neemt toe. Tegelijkertijd is er ook een andere manier van 
werken en aansturing nodig met een duidelijke structuur van 
opdrachtgever- opdrachtnemerschap en scherpe contractering. 
 
Op het gebied van een aantal andere onderdelen is de ambtelijke 
organisatie onvoldoende meegegroeid met de ontwikkelingen in de 
samenleving. Denk hierbij aan inkoop en juridische advisering. Door 
onder andere juridificering, neemt de druk op rechtmatig inkopen en de 
vraag naar juridische adviezen toe. Daarnaast vraag het actueel houden 
van kennis steeds meer tijd. 
 

ChirstenUnie 25 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 31) 
 
 

Vraag: Investeringsplan: 
De kleurtjes geel , groen en blauw geven de wijzigingen aan t.o.v. vorige 
PPN.  
Ad 2: strategische aankopen in vergelijking met PPN 24-27 verdubbeld 
tot 2 miljoen per jaar. Waarom hier geen kleurtje groen of geel? 
 
Antwoord:  
Het proces van de perspectiefnota start formeel op 1 maart. Alle 
mutaties die voor deze datum formeel zijn vastgesteld zijn niet 
aangemerkt als mutaties op basis van de perspectiefnota en hebben 
daarom geen kleur gekregen. De verdubbeling van bij Strategische 
aankopen is een eerder genomen besluit en is daarom niet gearceerd. 
 

ChirstenUnie 
 

26 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 

Vraag: Investeringsplan: 
Ad 47 en 48 verlichting en klimaat gemeentehuis: samen 1,1 mio komt 
dit bovenop de eerdere investeringen/ aanpassingen in het 
gemeentehuis (hybride werken/raadzaal)? 
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

(pag. 31) 
 
 

 
Antwoord: 
Dat klopt. Deze investeringen zijn in de raadsvergadering van d.d. 26 
februari 2024 goedgekeurd. 
 

 
 
 

Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 
 

23 Samen Wonen 
(pag. 20) 
 
 

Vraag: Regiodeal Zwolle: 
Heeft Dalfsen voldoende ambtelijke capaciteit beschikbaar om via 
deze deal een project (dat er toe doet) voor Dalfsen binnen te 
halen? Gezien het een zeer arbeidsintensief proces is en om te 
kunnen voldoen aan alle regels die daarvoor gelden. 
 
Antwoord: 
Zie antwoord op vraag 5 van Gemeentebelangen 
 

Gemeentebelangen 
 

24 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 20) 
 
 

Vraag:  
Zaaksysteem: 
Wij weten eerlijk gezegd niet wat het zaaksysteem is? 
 
Antwoord: 
Een zaaksysteem is een ondersteunende softwaretoepassing die 
wordt gebruikt door gemeenten en andere overheidsorganisaties 
om zaakgericht te kunnen werken. Zaakgericht werken helpt bij het 
registreren, volgen en afhandelen van zaken zoals 
vergunningaanvragen, bezwaarschriften en andere administratieve 
procedures. Het zaaksysteem houdt informatie bij over de 
voortgang van elke zaak, de betrokken partijen en de benodigde 
documenten. Kortom, het is een belangrijk hulpmiddel voor het 
efficiënt beheren van de werkprocessen binnen onze gemeente. 
 

Gemeentebelangen 
 

25 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 20/21) 
 
 

Vraag: Personeel: Als we alles willen uitvoeren over hoeveel FTE s 
hebben we het dan? En is dat realistisch? 
 
Antwoord: 
Zoals bekend krijgt de gemeente steeds meer taken om uit te 
voeren, hierbij worden niet altijd bijbehorende uitvoeringsmiddelen 
geleverd. Wij hebben getracht een balans aan te brengen tussen 
wettelijke taken, ambities uit het bestuursakkoord, ontwikkelingen 
in de samenleving en financiële middelen. Op basis hiervan liggen 
voorstellen voor, voor inzet van extra personeel. Op basis van 
deze extra inzet kan er voldoende gewerkt worden aan wettelijke 
taken, ambities en ontwikkelingen.   
 

Gemeentebelangen 
 

26 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 22) 
 
 

Vraag: ZBB: Wij hebben altijd meegekregen dat we bij ZBB alles 
van 0 moesten opbouwen. Nu lezen we hier dat dat niet hoeft. 
Gaarne nadere duiding. 
 
Antwoord: 
Het doel van Zero Based Budgeting (ZBB) is om een begroting te 
realiseren aan de hand van behoefte en ruimte. Hiervoor is het niet 
per se nodig om de begroting van -0 af aan op te bouwen. In 
sommige gevallen is het niet eens mogelijk. Bijvoorbeeld bij 
verplichtingen die wij aangegaan zijn. Als voorbeeld salarissen en 
onderhoudscontracten.  
Bij ZBB stellen wij alle budgetten ter discussie en kijken kritisch 
naar (beleids)behoefte in relatie tot middelen. Hiermee ontstaat 
balans tussen beleid (taken), bedrijfsvoering (taakuitvoering) en 
middelen (financiën).  
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Partij Vraag  
nr 

Prog Vraag 

 

Gemeentebelangen 
 

27 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 22) 
 

Vraag: Werving en selectie: 
Er zijn veel kosten gemoeid met het werven en selecteren. Stel dat 
je deze kosten zou veranderen in beter salaris waarmee je hopelijk 
verloop kunt voorkomen. Is hier over gedacht? 
Wat betreft verloop is dat alleen een kwestie van geld of zijn er 
andere onderliggende oorzaken? 
 
Antwoord: 
Gemeente Dalfsen is gebonden aan de salarisschalen uit de Cao 
Gemeenten en de functiewaarderingssystematiek die wordt 
gehanteerd, in dit geval HR21.  
Op verzoek van het Lokaal Overleg is er in opdracht van de 
gemeente Dalfsen een benchmark uitgevoerd. De reden voor deze 
benchmark was om te onderzoeken of wij als gemeente Dalfsen 
qua inschaling van functies voldoende aansluiten en concurrerend 
zijn met vergelijkbare gemeenten. Vanuit de resultaten van het 
onderzoek kan gesteld worden dat er geen significante 
verschillen/afwijkingen zijn geconstateerd bij de 
indelingen/inschalingen van de functies bij de gemeente Dalfsen in 
relatie tot vergelijkbare gemeenten. 
De Cao biedt de mogelijkheid om een tijdelijke 
arbeidsmarkttoelage in te zetten wanneer het moeilijk is personeel 
in een vakgebied te krijgen. Hiervan wordt in voorkomende 
gevallen gebruik gemaakt.  
 

Gemeentebelangen 28 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. 23) 
 
 

Vraag: Hybride kantoor concept: Wij lezen hier dat er op gezette 
tijden een krapte is aan het aantal werkplekken, dus met andere 
woorden het gemeentehuis is te klein aan het worden en dan 
vooral gezien het aantal FTE s wat nog nodig is. Is dit op te lossen 
met het huidige concept? 
 
Antwoord: 
Op gezette tijden is er krapte is aan het aantal werkplekken, als wij 
ervan uitgaan dat medewerkers allemaal een eigen/ vaste plek 
nodig hebben. Wij willen echter toe naar een 
eigentijdskantoorconcept zonder al te veel vaste opstellingen maar 
meer ruimte voor samenwerken. Een hybride kantoorconcept 
waarbij een deel van het werk vanaf het gemeentehuis gedaan 
wordt en een deel vanaf locatie, bijvoorbeeld vanuit huis of een 
Kulturhus. Om op deze manier ook invulling te geven aan het 
thema inwonerbetrokkenheid en ambtenaren die nabij de 
samenleving werken. 
Op het gemeentehuis ontmoeten wij elkaar en stemmen wij af. De 
aard van de werkzaamheden bepaalt de werkplek. Er wordt veel 
overleg gepleegd via Teams, dan is er behoefte aan een werkplek 
waar collega’s niet worden gestoord. Een aanlandplek of 
kortstondige werkzaamheden uit te voeren of de reguliere 
werkplekken. Daarnaast is het aantal vergaderruimten en 
projectkamers op dit moment te beperkt.  
Kortom de ambitie is niet om meer werkplekken te realiseren maar 
andersoortige werkplekken. Dat is niet op te lossen binnen het 
huidige kantoorconcept.  
 
Ondertussen groeit ons inwoneraantal. Als de grens van 30.000 
inwoners wordt overschreden, groeit het aantal raadsleden naar 
23. Dit betekent dat er in de raadzaal extra ruimte nodig is. Op 
peildatum 26 juni 2024 heeft Dalfsen 29.927 inwoners. 
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nr 

Prog Vraag 

Gemeentebelangen 
 

29 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. ) 
 
 

Vraag: Meicirculaire: 
Is hier al meer duidelijkheid over? 
 
Antwoord: 
Zie addendum over de meicirculaire als bijlage bij de 
perspectiefnota. 
 

Gemeentebelangen 
 

30 Samen 
Besturen, 
Samenwerken, 
Organiseren 
(pag. ) 
 
 

Vraag:  
Hörstel: Is deze samenwerking slapende? Of bestaat die al niet 
meer? 
 
Antwoord: 
De samenwerking via het Hörstelcomité is er formeel nog, al staan 
de activiteiten op een laag pitje. We bezien daarom dit jaar, in 
overleg met het Hörstelcomité en met Hörstel zelf, welk 
toekomstperspectief er nog is. De uitkomst kan zijn dat de 
samenwerking beëindigd wordt.  
 

 
 


